

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

المجلس الوطني الفلسطيني: قرار خارجي أميركا استمرار لنهجها العدواني تجاه الشعب الفلسطيني

2019-8-26

قال المجلس الوطني الفلسطيني، إن قرار وزارة الخارجية الأميركية حذف فلسطين وأي إشارة للأراضي الفلسطينية أو للسلطة الوطنية الفلسطينية، ومحاولتها لنزع الصفة القانونية عنها كونها "محتلة"، من قائمة الدول من الموقع الإلكتروني الخاص بها، يأتي استمراراً لسياستها العدوانية تجاه حقوق الشعب الفلسطيني غير القابلة للتصرف في تقرير المصير والعودة وإقامة الدولة المستقلة وعاصمتها مدينة القدس.

وأضاف المجلس الوطني في بيان صدر عنه اليوم الإثنين، إن هذا القرار الأميركي الذي جاء بعد قرار وقف استخدام مصطلح "الأراضي الفلسطينية المحتلة" وتشريع الاستيطان فيها، لن يغيّر من حقيقة أن فلسطين دولة تحت الاحتلال ومُعترف بها من قبل الأمم المتحدة، وأن حقوق الشعب الفلسطيني محمية بمئات القرارات التي أصدرتها الجمعية العامة ومجلس الأمن الدولي.

وطالب المجلس الوطني الأمم المتحدة والدول الحرة في العالم التي تؤمن بالقانون الدولي ووجوب نفاذه كونه المرجعية المتوافق عليها بين الدول، واتخاذ مواقف حازمة تجاه سياسة إدارة ترمب ومحاولاتها تدمير قواعد القانون الدولي واستهتارها بقرارات الشرعية الدولية والقانون الدولي والمؤسسات الدولية.

ودعا المجلس الوطني برلمانات العالم واتحاداتها لإدانة ورفض هذه الخطوة كونها تؤدي إلى مزيد من الفوضى وسفك الدماء، والاضطلاع بمسؤولياتها في حماية القانون الدولي والقرارات الدولية من التعسف والاستهتار الأمريكي.

وأضاف: إن دولة فلسطين تعترف بها 140 دولة في العالم، وتترأس مجموعة الـ77 والصين، وهي أكبر كتلة يمثل ثلثي سكان العالم، وهي عضو في أكثر من 150 منظمة دولية، ولديها اتفاقات ثنائية مع معظم دول العالم، هي حقائق لا يمكن لأي قرار أمريكي تغييرها أو إنكارها.

وأكد المجلس الوطني أن ذلك القرار الذي هو امتداد لسلسلة قرارات إدارة ترمب الحامية للاحتلال الإسرائيلي والداعمة له منذ أكثر من سنة ونصف مضت، يمثل إمعاناً في سياستها المعادية لحقوق الشعب الفلسطيني، ويعبر عن الشراكة الحقيقية مع الاحتلال وحكومة المستوطنين برئاسة نتنياهو التي تمعن في إرهابها الأعمى واستيطانها في أراضي الدولة الفلسطينية.

قال المجلس الوطني: إن الشعب الفلسطيني وقيادته ماضون في التمسك بكامل حقوقنا حسب قرارات الشرعية الدولية ذات الصلة، وإن نضال الفلسطيني بكافة أشكاله مستمر حتى تحقيق تلك الحقوق كاملة في العودة والدولة بعاصمتها مدينة القدس.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم:

التاريخ:

The Palestinian National Council- The decision of the US State Department is a continuing aggression approach towards the Palestinian people

26 August 2019

The Palestinian National Council (PNC) affirmed that the US State Department's decision to delete Palestine, any reference to the Palestinian territories or to the Palestinian National Authority from the List of Countries in official Department's website is an attempt to de-legalize it as being "occupied" country, and a continuation of its aggressive policy towards the inalienable rights of the Palestinian people, including self-determination, return and establishment of an independent state with Jerusalem as its capital.

In a statement issued today PNC said: This US decision, which came after the decision to stop the use of the term "occupied Palestinian territories" and after the settlement legislation, will not change the fact that Palestine is a state under occupation, and recognized by the United Nations, and that the rights of the Palestinians people are protected by hundreds of resolutions passed by the General Assembly and the UN Security Council.

PNC demanded the United Nations and the free countries in the world, which believe in international law and its enforcement as a reference between the States, to take firm stances towards the policy of Trump administration, and its attempts to destroy the rules of international law, and disregard the resolutions of international legitimacy, international law and international institutions.

PNC called on also the world parliaments and their unions to condemn and reject this step, as it leads to more chaos and bloodshed, and called parliaments and unions to bear its responsibilities to protect the international law and international resolutions from American abuse and recklessness.

The State of Palestine is recognized by 140 countries in the world, PNC added, and heads the Group of 77, the largest group of countries representing two-thirds of the world population. The State of Palestine is a member of more than 150 international organizations, and has bilateral agreements with most countries of the world. These are facts no American decision can change or deny.

PNC affirmed that this decision is an extension of the series of decisions for more than a year and a half, by Trump administration to protect and support the Israeli occupation, and represents an expansion in its hostile policy against the rights of the Palestinian people, and expresses the true partnership with the occupation and the settlers' government headed by Netanyahu, the government which overdoes its blind terrorism and settlement In the territories of the Palestinian state.

PNC said that the Palestinian people and their leadership continue to uphold all their rights in accordance with the relevant international resolutions, and that the Palestinian struggle in all its forms will continue until the full achievement of the rights of return and the State with Jerusalem as its capital.